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Přítomni: 

MUDr. Pavel Bém; PhDr. Ivan Douda; PaedDr. Martina Richterová-

Těmínová; Mgr. Radka Vetešníková; Robert Veverka; Ing., Bc. Vladislav 

Mikuljak; JUDr. Jaromír Badin, MBA; Ing. Alena Havelková, MUDr. 

Hana Karbanová; Mgr. Martina Zikmundová; Daniel Dárek; Mgr. 

Michala Hánová; Mgr. Ondřej Počarovský; Mgr. Lenka Vedralová; Ing. 

Ivana Antalová (host); Hana Vítková (host). 

Omluveni: 
MgA. Kamila Matějková; Mgr. Matěj Štěpánek; MUDr. Petr Popov, MHA; 

PaedDr. Petr Přecechtěl 

Věc: Zápis ze čtvrtého jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran:    

3/5 

 Datum: 
25. 10. 2023, 

11:10 – 12:45 

 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájil v 11:10 hod. 

předseda Komise MUDr. Pavel Bém. Přítomno bylo 13 členů Komise, Komise byla 

usnášeníschopná.  

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Na úvod jednání představil předseda Komise přítomné hosty. Členům Komise se 

představila radní MČ Praha 1 pro oblast sociální a bezbariérovost Ing. Ivana Antalová. 

Předseda Komise doplnil její představení shrnutím jejich společné schůzky a poděkoval 

paní radní za její přítomnost na jednání. 

Následně předseda Komise představil návrh programu dnešního jednání a otevřel 

rozpravu. K programu nikdo z přítomných neměl připomínky. 

 

 

Program jednání: 

1. Schválení Programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Aktuální situace v oblasti nízkoprahových služeb 

3. Pracovní skupina pro tvorbu Akčního plánu Strategie Hlavního města Prahy pro 

oblast závislostního chování na období 2022 - 2027 

4. Zprávy z RVKPP a aktuality z přípravy zákonných úprav v oblasti NL 

5. Různé 
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Hlasování v 11:20 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Program jednání. 

Ověřovatelkou zápisu byla navržena Mgr. Michala Hánová. Niko z přítomných neměl 

námitky. 

Hlasování v 11:22 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise jmenovala Mgr. Michalu Hánovou ověřovatelkou zápisu. 

 

2) Aktuální situace v oblasti nízkoprahových služeb 

Předseda Komise požádal protidrogového koordinátora Daniela Dárka o stručné shrnutí 

dosavadních aktivit v oblasti hledání prostor pro nízkoprahové služby. Daniel Dárek 

uvedl stručný popis míst, která byla navržena k možnému umístění nízkoprahových 

služeb členy Komise a TRADE CENTRE PRAHA a.s. K jednotlivým nemovitostem a 

lokalitám uvedl i jejich aktuální stav technický a majetkoprávní, vhodnost či nevhodnost 

jejich umístění pro nízkoprahovou službu. 

Pan Robert Veverka navrhl, zda by nebylo možné propojit investiční akce HMP a jeho 

příspěvkových organizací v sociální oblasti s možností v těchto nově budovaných 

objektech zřizovat adiktologické služby.  

Předseda Komise shrnul dosavadní prohlídky navrhovaných objektů a lokalit a navrhl 

pokračovat v jednáních v některých případech, kde by bylo možné dosáhnout alespoň 

dočasného řešení. Pro další jednání vyzval některé členy Komise k součinnosti v dalších 

jednáních (viz. Úkolovník). 

PaedDr. Richterová Těmínová navrhla, aby byl stanoven finální termín a také varianta 

– krizová, pokud ve stanoveném termínu nebude adekvátní návrh na řešení situace 

v oblasti nízkoprahových služeb. 

V rámci diskuze někteří členové upozornili na konkrétní objekty, které by bylo vhodné 

dále zvážit (viz. Úkolovník). 
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Předseda protidrogové komise v návaznosti na návrh PaedDr. Richterové Těmínové 

navrhl usnesení ve vztahu k neudržitelné situaci v oblasti nízkoprahových služeb a 

požádal přítomné členy Komise o hlasování. 

 

Trpělivost Protidrogové komise má své meze a její členové chtějí, aby bylo nalezeno 

řešení, a to i v krajním případě v podobě dočasné (provizorní) stavby, do 31. 12. 

2023. 

 

Hlasování v 11:40 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Usnesení přijato jednomyslně. 

 

3) Pracovní skupina pro tvorbu Akčního plánu Strategie Hlavního města Prahy pro 

oblast závislostního chování na období 2022 - 2027 

V 11:50 hodin odchází z jednání členka Komise Mgr. Lenka Vedralová. 

Předseda Komise požádal protidrogového koordinátora Daniela Dárka o informace o 

dalším postupu v tvorbě Akčního plánu. Daniel Dárek informoval členy Komise o 

jednání s PaedDr. Richterovou Těmínovou a dalšími aktéry pražských adiktologických 

služeb, kteří by se měli podílet na tvorbě Akčního plánu. Byl stanoven termín jednání 

na 16.11.2023, kde by měli být zastoupeni „garanti“ za jednotlivé oblasti. JUDr. Jaromír 

Badin – oblast bezpečnosti, PaedDr. Martina Richterová Těmínová – oblast léčby. Dále 

Daniel Dárek požádal členy Komise o případnou účast v pracovní skupině a o nominaci 

dalších osob (členy Komise ještě osloví e-mailem). 

Předseda Komise se vyjádřil k potřebnosti tvorby dokumentu, který bude konkretizovat 

obecné pojetí Strategie hl. m. Prahy pro oblast závislostního chování. 

 

Hlasování v 12:10 hod. 

pro 12 – proti 0 – zdržel se 0 

Protidrogová Komise RHMP schvaluje vytvoření Pracovní skupiny pro tvorbu 

prováděcího dokumentu ke Strategii hl. m. Prahy pro oblast závislostního chování na 

léta 2022 – 2027 a žádá protidrogového koordinátora o předložení návrhu na složení 



 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

 

Zápis z jednání 

 

4 

 

a harmonogram práce Pracovní skupiny. Zároveň Protidrogová Komise žádá své 

členy o nominaci členů do Pracovní skupiny. 

 

4) Zprávy z RVKPP a aktuality z přípravy zákonných úprav v oblasti NL 

Předseda Komise informoval o připravovaném předpisu k přiměřené regulaci 

psychomodulačních látek zakázaných nebo legislativně neřešených. Smyslem úpravy je 

zamezení úplné prohibice, aby nedocházelo až k nesmyslným rozsudkům, v případech, 

kdy není naplněna ani minimální společenská nebezpečnost jednání. Jsou připravovány 

změny trestních sazeb, množství držení jednotlivých látek, regulace pěstování konopí 

apod., jedná se o komplexní změny v oblasti psychomodulačních látek. Dále informoval 

o projednávání tohoto návrhu v rámci K15 – Schůzka zástupců vedení koaličních stran, 

která podpořila návrh pouze ve věci regulace pěstování konopí. 

 

Komise nehlasovala. 

 

5) Různé 

PaedDr. Richterová Těmínová informovala o sdružení Životem bez drog, z. ú., které má 

v pronájmu dům v Lehovci, který byl sdružení pronajat k účelu poskytování služeb 

v oblasti adiktologie, ale dle veřejně dostupných informací toto sdružení aktivitu v tomto 

směru nevykonává.  

PaedDr. Richterová Těmínová dále apelovala na MHMP a MČ Praha 5, aby byla více 

řešena bezpečnost v parku Na Skalce tak, aby zde byla přítomna Městská policie HMP 

mezi 14:00 a 19:00 nebo případně bezpečnostní agentura, jelikož pracovníci Sananimu 

nemohou současnou situaci v této oblasti řešit.  

PhDr. Ivan Douda se dotazoval na situaci s pronájmem prostor v Těšíkově, které bylo 

řešeno na minulém jednání Komise a apeloval, aby byl pronájem vyřešen do konce roku 

2023. Další postup v této věci shrnul protidrogový koordinátor Daniel Dárek. 

Mgr. Ondřej Počarovský navrhl, aby předseda Komise vyvolal jednání ve věci 

bezpečnosti na Praze 5 s panem primátorem a následně odchází z jednání Komise. 
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Hlasování v 12:40 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise žádá předsedu Komise, aby vyvolal jednání s panem primátorem ohledně 

bezpečnosti v Městské části Praha 5, konkrétně parků Na Skalce a Husovy sady, a role 

Městské policie HMP v těchto lokalitách. 

 

 

Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 29. 11. 2023 od 

13:00h v zasedací místnosti číslo 349 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

Ve 12:45 hod. ukončil předseda Komise jednání. 

 

 

 

 

Zapsal:  

 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

 

Ověřila: 

 

 

…………………………………… 

Mgr. Michala Hánová 

 

 

 

 

předseda Komise: 

 

 

…………………………………… 

MUDr. Pavel Bém  


